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Editoriál

editoriál

váš Dodan vojtko

Príjemne čítanie priatelia!

Milí čitatelia,    

Dovoľte mi aby som Vám krátko predstavil nový 
newsletter nášho-vášho združenia Košice IT Valley. 
Pokúsim sa to urobiť cez odpovede na tri základné 
otázky. 

PREČO vlastne vzniká takýto newsletter? V prvom rade, chceme 

dať o sebe vedieť a navzájom sa informovať. Tu sme, tu žijeme, 

tu pracujeme. Chceme, aby ľudia videli potenciál v tomto regióne 

a ostali tu pracovať. Chceme ukázať, že nové technológie sa tvoria 

aj u nás a tvoríte ich práve vy alebo vaši kolegovia. Predstavíme 

Vám zaujímavých ľudí, osobnosti regiónu. Našim cieľom je 

prinášať informácie, ktoré by motivovali ku vzájomnej spolupráci 

jednotlivých členov.  

ČO bude obsahom newslettra? Newsletter plánujeme vydávať 

velektronickej verzii, ktorej obsahom budú tieto témy:

1) Predstavenie osobnosti z IT komunity 

otázky a zaujímavé odpovede. Nájdete v nich novú inšpiráciu 

amotiváciu do ďalšej práce a osobného rozvoja.

2) Aktivity združenia a jeho členov 

tu chceme poukázať na dosiahnuté výsledky členov a aktuálne 

informácie z činnosti združenia. Dostanete možnosť nazrieť do 

našej kuchyne. 

3) Predstavenie spoločnosti 

poznáme sa a nepoznáme sa. Krátke príbehy firiem by mali 

pomôcť zorientovať sa v tom, kto čo robí a čo ponúka. 

Ambíciou do budúcna je vydávať tematický ladený newsletter, čiže 

každé číslo by sa mohlo zaoberať nejakou špecifickou témou.

PRE KOHO je newsletter určený? Samozrejme pre čo najširšie 

masy, teda pre každého, koho zaujíma čo sa deje v IT u nás 

vregióne, respektíve v regióne+. Neobmedzujeme sa len na členov 

a partnerov nášho združenia, ale chceme osloviť aj budúcich 

záujemcov o spoluprácu. Cieľovú skupinu tvoria v podstate všetky 

školy, pretože práve tam vyrastajú naši budúci kolegovia. 

Verím, že združenie Košice IT Valley aspoň trošku poznáte, 

alebo ste o ňom už počuli. Je to združenie subjektov pôsobiacich 

v oblasti informačných technológii, školstva a verejnej správy. 

Svoje aktivity zameriavame na rozvoj, podporu výučby a inovácií 

v sektore IT na východnom Slovensku, čo súčasne prináša regiónu 

podporu zamestnanosti a orientáciu na technológie s vyššou 

pridanou hodnotou. Jednoducho, svoje aktivity zameriavame 

na 3 prioritné oblasti – vzdelávanie, inovácie a investície. Našou 

úlohou je spájať ľudí, organizácie a názory, vytvárať podmienky pre 

rozvoj IKT priemyslu a celého ekosystému okolo neho na východe 

Slovenska a taktiež vyhľadávať a komunikovať úspechy a dobré 

príklady od našich členov smerom von, tak aby sme budovali 

dobré meno  a silnú značku.
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Rozhovor s:
Jozefom Ondášom

S Jozefom sa nám podarilo urobiť krátky, ale veľmi 
zaujímavý rozhovor. Odpovedal na našich trinásť otázok. 
Nech sa páči, je to inšpiratívne čítanie.

OsObnOsť KOšice iT Valley 



5Košice IT valley newsletter

Osobnosť Košice IT Valley 

Čo je Vašim hlavným motorom, 
ktorý Vás ženie vpred?

Už dávnejšie som prišiel k názoru 
(pochopil), že najdôležitejšie je 
konať spoločné Dobro. A keďže 
som bol obdarený „nekonečnou“ 
energiou, tá mi pomáha v tom, 
aby som v konaní Dobra dôsledne 
presadzoval tie talenty, ktoré som 
dostal.

Aké sú Vaše základné životné 
princípy, zásady, filozofia?

Moje hodnoty vychádzajú 
z kresťanských hodnôt. Snažím 
sa žiť podľa nich. Myslím, že iné 
hodnoty ani nemajú zmysel. Veľmi 
si cením schopnosť ľudí obetovať 
sa za iných. To priamo súvisí so 
schopnosťou mať rád a tešiť sa 
z daru života. 
Talent nie je všetko. Skutočný 
úspech je výsledkom dôsled-
nej prípravy a poctivej práce.  
A mať dobrú víziu príťažlivú pre 
ľudí okolo vás je pre naozajstný 
úspech nevyhnutné vždy. Preto 
vo všetkom, čo robím, sa snažím 

o maximálnu pridanú hodnotu  
a o dosiahnutie spoločného Do-
bra. Ináč by to bola strata času 
akapacity.

Aká je cena za úspech?

Otázke celkom dobre nerozu-
miem. Ale pomôžem si citátmi 
Matky Terezy: 
 „Ak robíš dobro, ľudia ťa obvinia 
zo sebeckých, postranných pohnú-
tok. Ale aj tak rob dobro! 
Ak si úspešný, získaš si falošných 
priateľov a skutočných nepriateľov. 
Ale aj tak buď úspešný! 
Na dobro, ktoré konáš, sa zajtra 
zabudne. Ale aj tak rob dobro! 
Čestnosť a úprimnosť ťa urobia 
zraniteľným, ale aj tak buď čestný 
a úprimný! 
Čo si po celé roky budoval sa 
môže za jednu noc zrútiť, ale aj tak 
buduj!...”

Aké sú Vaše plány do 
budúcnosti?

To je jednoduché. Hlavne čím 
dlhšie poberať penziu podľa 

motta: „Nie je dôležité, akú veľkú 
máš penziu, ale ako dlho ju 
poberáš.“  Preto veľa športujem, 
hlavne vonku v prírode.
Samozrejme pokračujem v pod-
pore rozvoja IT priemyslu v re-
gióne či cez Košice IT Valley, alebo 
mojimi aktivitami v IT businesse 
a vzdelávaní. Pokračujeme v budo-
vaní charitatívnej siete Dorka – 
centrá pre podporu detí a rodín 
v ohrození.
A venovať sa mojim šiestim 
vnúčatám, rodine a priateľom kedy 
to je len možné. 

Ako vyzerá Váš typický pracovný 
deň?

Ako normálny deň každého ak-
tívneho dôchodcu. Vstávam skoro 
ráno, cvičím, potom pracujem 
(pošta, príprava na stretnutia, 
štúdium materiálov, ...), mnoho 
rôznorodých stretnutí (Košice 
IT Valley, univerzity, charita, ...). 
Neskôr popoludní šport (tenis, bi-
cykel, beh, TRX, ...). Večer oddych, 
knihy, hudba. Dni sú nesmierne 

Jozef Ondáš po absolvovaní odboru matematika, logika a teória množín na košickej 
Univerzite Pavla Jozefa Šafárika začal pracovať v oblasti informačných technológií 
a údržby vo Východoslovenských železiarňach. Po roku 1990 pôsobil vo firmách IBM 
a SAP. V rokoch 1997 až 1998 pôsobil ako námestník generálneho riaditeľa Železníc 
SR a od roku 1999 ako generálny riaditeľ IBM Kuwait (KBM). V rokoch 2003 až 2005 
pôsobil ako poradca Ministerstva financií SR v tíme pre reformu systému riadenia 
verejných financií so zodpovednosťou za použitie IT technológií. Stál pri zrode 
T-Systems Slovakia v roku 2006 a v priebehu piatich rokov z firmy vybudoval jedného 
z najväčších zamestnávateľov v meste, kde pracuje v súčasnosti už skoro tritisíc ľudí. 
Vroku 2009 sa stal IT osobnosťou roka, v roku bol 2010 týždenníkom Trend vyhlásený 
za Manažéra roka a stal sa aj Osobnosťou roka HR Gold. Popri práci sa venuje 
aj charitatívnej činnosti, zameranej na podporu detí a rodín v krízovej situácii  
a v ohrození. V Košice IT Valley pôsobil na pozícii predsedu Správnej rady v rokoch 
2007 – 2010 a od roku 2012 je Výkonným riaditeľom združenia.

Jozef ondáš 
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krátke, omnoho kratšie, ako keď 
som bol zamestnaný

Máte nejaké hobby? Čo Vám 
dáva Vaše hobby vo vzťahu 
k práci?

Mám niekoľko hobby - práca, 
šport, hudba – a neviem si pred-
staviť život bez nich.

Ako trávite víkendy?

Dve alternatívy: šport alebo cha-
lupa. Obe veľmi aktívne na pohyb.

Ako ste sa dostali k IT?

Po univerzite som nastúpil do 
Východoslovenských železiarní, 
kde som pracoval v oblasti infor- 
mačno - komunikačných technoló-
gií, najprv ako špecialista, vývojár, 
matematik. Bol to mimoriadne 
vyspelý kolektív, v ktorom sa 
človek mohol popri technológiách 
naučiť aj veľa ďalších vecí: spoľa-
hlivosť, kvalita, zodpovednosť, 
tímová práca... Ľahko sa mohlo 
stať, že nezodpovedným činom 
v našich technológiách sme mohli 
odstaviť aj pol fabriky! Pre mňa to 
bola ohromná škola života.

Ak by ste nepracovali v IT, čo by 
ste robili?

Ja síce pracujem v priemysle IT, ale 
trochu ináč. Jedného pekného dňa 
v januári 1981 som pochopil, že ak 
chcem robiť viac dobrého ako len 
IT špecialista, treba zmeniť za- 
meranie a pripravovať podmienky 
pre iných špecialistov. Teda treba 

prejsť do manažmentu. Takže 
niečo po tridsiatke som sa pustil 
manažérskou cestou. Popri tom 
som sa vždy snažil držať krok s in-
formačno-komunikačnými tech-
nológiami a hlavne s riešeniami. 
To mi zostalo dodnes - sám sa 
vidím ako „solution architect“, 
architekt pre riešenia rozsiahlych 
a komplexných systémov riadenia. 
Pomáhalo a pomáha mi to pri tých 
výzvach, ktoré som potom stretol.

Čo Vás v práci v IT najviac 
motivuje okrem finančného 
prínosu?

Finančný aspekt nepatrí u mňa 
medzi hlavné motivátory. Už 
veľa rokov vyhľadávam výzvy 
a príležitosti v oblasti krízy 
a krízového manažmentu, ale 
aj v oblasti manažmentu zmien. 
Vlastne sa tomu venujem inten-
zívne už skoro 30 rokov. Budovať 
firmu, vytvoriť niečo nové alebo 
rozdeliť niečo, či spojiť niečo 
nie je len technická, racionálna 
práca, ale podstatná časť zmeny 
spočíva v schopnosti urobiť ju 
tak, aby ju ľudia prijali, aby v no-
vom prostredí pracovali ešte 
efektívnejšie ako v tom starom. 
Je to vždy spojenie kreativity, 
skúseností, znalostí s chápaním 
človeka a skupín, ich potenciálu, 
ich problémov, ich motivačných 
faktorov, obáv, ….  Tu znova 
opakujem, že s dobrou víziou spo-
ločného dobra pre zúčastnených 
sa tieto zápasy vyhrávali pomerne 
ľahko.

Čo je budúcnosť vo svete IT? 
Kde vidíte smerovanie IT?

Pokračujúci prienik technológií IT 
do všetkých oblastí života človeka 
a spoločnosti. Je a bude kriticky 
dôležité poznať obe strany IT 
ekosystému: IT technológie, ale 
aj ich využitie v iných sektoroch 
ľudskej činnosti. Mutidisciplin-
arita, mäkké zručnosti, jazyková 
príprava bude vládnuť vo svete 
IT. Kto sa chce v IT udržať, musí 
sledovať túto líniu a pripravovať 
sa neustále na čoraz rýchlejšie  
a dramatickejšie zmeny v IT 
ekosystéme. 

Ktorá oblasť v IT je podľa Vás 
najzaujímavejšia?

Všetky sú zaujímavé a potrebné. 
Predpokladám, že budúcnosť 
je v inteligentých znalostných 
systémoch, ktoré pomôžu iným 
sektorom v dosahovaní vyššej 
produktivity, zrýchlení inovácií 
a zväčšení dostupnosti pre široké 
masy spotrebiteľov a používateľov. 
Bude to veľmi o matematike.

Aká je Vaša vízia pre Košice IT 
Valley?

Silný a efektívne fungujúci klaster 
s vysokou pridanou hodnotou 
pre ekonomiku a sociálne ino-
ovácie v regióne, prinášajúci novú 
úroveň spolupráce, komunikácie, 
vzdelávania, inovácií, kreativi-
ty, zamestnanosti a kultúry... 
A hlavne ďalší rozvoj firemnej 
a osobnej spoločenskej zodpoved-
nosti všetkých zúčastnených. 

Osobnosť Košice IT Valley 
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Verím, že IT priemysel má 
ohromný potenciál, aby sa stal 
hlavným pilierom ekonomiky 
regiónu. A verím, že máme na to 
ľudský potenciál. Košice IT Valley 
má veľkú šancu rozvíjať a spájať 
tieto dva potenciály. 

„Čo si po celé roky budoval 
sa môže za jednu noc zrútiť, 
ale aj tak buduj!”
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ÚsPechy našich členOV  
na IT GALA 2013
Rok 2013 bol pre našich členov veľmi úspešný. svedčí o tom 
aj tohtoročné udeľovanie slovenských počítačových „Oskarov“ 
počas spoločenského večera  IT Gala, 3. októbra 2013. 

Spomedzi viac ako 200 nominovaných osobností, 
firiem, projektov a produktov vybralo neformálne 
združenie slovenských žurnalistov a členov 
profesijných združení v oblasti informačných 
technológií a telekomunikácií víťazov štyroch 
kategórií. 

Osobnosť roka
V kategórii IT OSOBNOSŤ roka 2013 zvíťazil Marcel 
Rebroš, generálny riaditeľ Cisco Slovensko, ktoré 
je naším členom. Bol ocenený za zavádzanie 
e-learningových foriem vzdelávania a odbornú 
prípravu IT špecialistov v rámci projektu Sieťových 
akadémií, ktorý na Slovensku od roku 1999 

strategicky formuje. V súčasnosti tiež pôsobí 
ako viceprezident Americkej obchodnej komory 
na Slovensku. V spolupráci s rezortom školstva 
podporuje inovácie a modernizáciu v oblasti 
vzdelávania, napríklad projektom Dievčatá 
v IT scieľom iniciovať diskusiu o možnostiach 
uplatnenia žien v sektore ICT a zvýšiť ich záujem 
štúdium technologických smerov. 

IT projekt roka
V kategórii IT PROJEKT roka 2013 bol ocenený náš 
člen ANTIK Telecom za projekt Optický internet do 
menej rozvinutých oblastí. Prostredníctvom tohto 
projektu bude dodaný vysokorýchlostný internet 
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Spravodajdo oblastí s vysokou nezamestnanosťou, kde chýba-
la možnosť rýchleho pripojenia alebo digitálnej 
televízie. 

IT produkt
Dobré správy pre IT Valley prinieslo aj ocenenie 
ďalšieho člena, tentoraz v kategórii IT PRODUKT. 
Spoločnosť ELCOM, s.r.o., Prešov túto cenu získala 
ako tvorca Uniq Tabletu, určeného pre prácu 
v náročnom prostredí. Tablet je unikátny svojou 
pevnou konštrukciou, ergonomickým tvarom 
a dotykovým displejom. Keďže je zároveň vybavený 
aj Wi-Fi, 3G, reproduktormi a kamerou, práca s ním 
šetrí používateľom náklady aj čas. Viac o tomto 
produkte ao ceste od nápadu k jeho realizácii sa 
dozviete z rozhovoru s jeho tvorcami.

Rozhovor s tvorcami oceneného tabletu 
Uniq tablet 

●  Ako dlho trval celý proces - od nápadu po 
hotový výrobok?

Na projekte tabletu sme pracovali vyše roka. 
Tablet – prenosná verzia priemyselného počítača, 
je nasledovníkom celej série radu našich all-in-
one priemyselných počítačov UniqPC so všetkými 
nadštandardnými prvkami, ktoré tieto zariadenia 
ponúkajú používateľovi.

●   Vyvinuli ste tento tablet na základe 
konkrétnej objednávky/požiadavky? Inými 
slovami, bol to originálny nápad Vašich ľudí 
na zlepšenie podobného výrobku alebo 
prišla konkrétna požiadavka z praxe niečo 
takéto vytvoriť?

Tablet nebol špeciálnou objednávkou. Potenciál 
malých prenosných priemyselných počítačov 
sme vnímali už takmer 10 rokov. Technologické 
možnosti, dostupné riešenia, cena komponentov, 
ich výkon, spotreba energie, ani postoj potenciálnych 
používateľov neumožňoval úspešne uviesť podobné 
riešenie na trh. Tabletový boom ich rýchly nástup 
a obľúbenosť v komerčnej sfére zmenil postoje 
používateľov, ako aj výrobcov komponentov, 
operačných systémov a aplikácií. Priemyselná 

ciscO
Osobnosť roka

anTiK Telecom
iT projekt roka

elcOM s.r.o.
iT produkt roka

Marcel Rebroš, generálny riaditeľ Cisco 
Slovensko bol ocenený za zavádzanie 
e-learningových foriem vzdelávania a odbornú 
prípravu IT špecialistov v rámci projektu 
Sieťových akadémií

za projekt Optický internet do menej 
rozvinutých oblastí. Prostredníctvom tohto 
projektu bude dodaný vysokorýchlostný 
internet do oblastí s vysokou 
nezamestnanosťou.

ELCOM túto cenu získala ako tvorca Uniq 
Tabletu, určeného pre prácu v náročnom 
prostredí. Tablet je unikátny svojou pevnou 
konštrukciou, ergonomickým tvarom a 
dotykovým displejom. 

Ocenení
členovia
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Spravodaj

spotreba však v tomto zostala akosi opomenutá, 
aj keď dopyt po týchto riešeniach už aj v priemysle 
rýchlo rastie.

●  Aké je vlastne jeho využitie v praxi 
– pre koho je určený a na aké činnosti 
predovšetkým?

Náš tablet je určený predovšetkým do priemyslu 
a náročného prostredia. Preto sme pre túto 
tabletovú prvotinu zvolili operačný systém Windows 
a technológiu Intel pre ktorý v priemysle existujú 
mnohé aplikácie a je kompatibilný s ďalšími 
komponentmi, technickými aj programovými. 
Najmodernejšie dotykové ovládanie umožňuje 
zariadenie ovládať veľmi jednoducho a intuitívne, 
a zároveň zabezpečuje pohodlné, veľmi odolné 
voči prachu, vode a opotrebeniu, čo zariadenia 
s klasickou klávesnicou nedokázali. Displej, 
ale aj celý tablet je takto možné jednoducho 
udržiavať v čistote, prípadne ho čistiť pomocou 
detergentov aantibakteriálnych roztokov samotným 
používateľom. Tablet je vybavený štandardnými 
komunikačnými rozhraniami – USB, Wifi, Ethernet, 
Bluetooth a chránenými odolnými typizovanými 
konektormi, ktoré sa v komerčných tabletoch 
nenachádzajú. Pre náročné priemyselné prostredia je 
možné zariadenie dovybaviť s rozhraním pre optickú 
komunikáciu s vysokou odolnosťou voči rušeniu. 
Na rozdiel od komerčných tabletov sme v prípade 
nášho tabletu venovali pozornosť možnosti pevného 
uchytenia na ruku, na stojane v aute, na stole, na 
stene a podobne, čo bola a stále je požiadavkou 
priemyselnej praxe pre profesionálne zariadenia. 
Verzia so snímaním biometrického podpisu dáva 
možnosť dáva nášmu tabletu úplnú výnimočnosť 
a ponúka jeho uplatnenie pre moderný digitálny 
(bezpapierový) mobilný manažment dokumentov nie 
len v priemyselnom prostredí, ale tiež v bankovníctve, 
poisťovníctve, zdravotníctve, armáde, polícii ale 
aj v bežnej firemnej praxi.

●  Existuje porovnateľný produkt na trhu?  
Ak áno, v čom je ten váš iný?

Áno existujú. Naše zariadenie konkuruje 
najmodernejšími komponentmi – projekčný 
kapacitný dotykový IPS displej, hmotnosť, 
spotreba energie, výdrž na batérie, kompatibilitou, 
spoľahlivosťou, odolnosťou, hmotnosťou a cenovou 
dostupnosťou.  Aj v priemysle očakávame menšiu 
revolúciu v cenovej dostupnosti priemyselných 
tabletov a all-in-one priemyselných počítačov 
s dotykovým ovládaním. Ich ceny sú často násobkom 
ceny nášho zariadenia.

●  Ponúkate ho aj na domácom trhu alebo 
je určený iba na export?

Tablet nemá hraničné obmedzenia. Vďaka 
štandardnému operačnému systému a svojej 
konštrukcii je otvorený pre akýkoľvek jazyk. 
Je kompatibilný so svetovými štandardmi. Aj keď je 
pravdou, že zvyšok sveta predstavuje oveľa väčší trh 
ako Slovensko, slovenčina je nám najbližšia.

●  Je o tento výrobok v takom konkurenčnom 
prostredí, akým IT nesporne je, záujem?

Ako som už spomínal záujem o takéto riešenie bol 
už dlhšiu dobu. Až nové zariadenia, ich vyspelosť 
adostupnosť vytvorili rýchlo sa nový, dynamicky sa 
rozvíjajúci trh s priemyselnými tabletmi. Paradoxne, 
náš záujem je taký, aby tento trh nevyrástol až do tej 
miery, že by sa dostal do štádia masovej výroby, kde 
kraľujú svetoví giganti. Práve špecializovaná výroba je 
príležitosťou, kde dokážeme úspešne konkurovať na 
svetovom trhu.
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Košice IT Valley
Z kuchyne

saP akadémia 
Košice IT Valley spolu so svojimi členmi a ďalšími IT spoločnosťami a za významnej podpory 
spoločnosti saP sa rozhodli nadviazať na veľmi úspešné projekty vzdelávania v oblasti 
IKT a vytvárania nových pracovných miest v IKT sektore z minulých rokov. Podpísaním  
memoranda o porozumení a spolupráci oficiálne spustilo dlhodobý vzdelávací projekt  
saP aKadémIa.



13Košice IT valley newsletter

Z kuchyne

Jeho realizáciou získa Košický 
a Prešovský región potenciál 
v strednodobom horizonte vytvoriť 
900 – 1200 nových pracovných 
miest v oblasti podpory systému 
SAP (od administrácie, cez vývoj 
v ABAP-e, návrh business procesov, 
implementáciu a podporu 
jednotlivých modulov systému až po 
tzv. superužívateľov pre jednotlivé 
moduly systému pracujúcich v tzv. 
„Shared Servis Centrách“).
Ako skonštatoval výkonný riaditeľ 
združenia Jozef Ondáš, projekt 
SAP Akadémie je svojou podstatou 
jedinečný nielen na Slovensku, ale  
aj v celej strednej a východnej Európe. 
„Je nám známe, že mnohé organizácie 
štátnej, verejnej a súkromnej sféry 
potrebujú práve SAP špecialistov. 
Vzhľadom na fluktuáciu a dopĺňanie 
znalostí o systéme SAP to  môže 

v priebehu štyroch až piatich rokov 
predstavovať požiadavku na 1200 
až 1500 špičkových odborníkov,“ 
uviedol. Vychádza pritom z faktu, 
že spoločnosti združené v  Košice 
IT Valley i ďalšie IT firmy pôsobiace 
na východe Slovenska plánujú 
využiť  tvorivý potenciál mladých ľudí 
z regiónu. 
Ako spresnil doc, Dušan Šveda 
z Prírodovedeckej fakulty Univerzity 
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, 
SAP Akadémia bude poskytovať 
svoje služby nielen v rámci ďalšieho 
vzdelávania členov združenia Košice 
IT Valley, ale predovšetkým pri 
výchove ich budúcich zamestnancov 
– študentov vysokých  a neskôr 
aj stredných škôl.  Vzdelávací systém 
je podľa neho nastavený tak, aby 
ročne generoval 400 až 500 nových 
IT špecialistov pripravených pre 

prácu so systémom SAP. „Tento 
počet je potrebný, ak chceme mať 
vroku 2020 v našom regióne 10 
tisíc zamestnancov v IT priemysle. 
Len pripomínam, že SAP špecialisti 
patria v rámci  celej IT komunity 
k tým najlepšie plateným,“ dodal. 
Práve spojenie IT firiem s vysokými 
školami v rámci združenia Košice IT 
Valley umožňuje zabezpečiť efektívne 
avysoko odborné vzdelávanie. Sídlom 
SAP Akadémie bude Prírodovedecká 
fakulta UPJŠ v Košiciach a nové 
študijné programy ponúkne 
študentom v priebehu nasledujúcich 
mesiacov Rozširovať svoje znalosti 
si na nich budú môcť aj študenti 
Technickej univerzity, ďalších vysokých 
škôl a fakúlt UPJŠ.

Viac informácií nájdete na webe IT 
Valley v časti SAP Akdémia.

Projekt vzdelávania a vytvárania 
nových pracovných miest v IKT

saP akadémia
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ASIT, o.z.
ASIT (Asociácia spoločností IT priemyslu) sa zameriava na podporu vzdelávania 
a mimoškolskej činnosti, na prípravu a vypracovanie projektov v oblasti vzdelávania 
a zabezpečuje prepojenie na všetkých úrovniach vzdelávania s požiadavkami a potre-
bami zamestnávateľov.

AZU
Národný rozvojový projekt AZU – Aktivita zvyšuje úspech. Reálne prepájame a sle-
dujeme aktivity študentov už počas štúdia na vysokej škole.
www.azu.sk

Centire
Spoločnosť Centire pôsobí na slovenskom trhu v oblasti poskytovania poradenských 
služieb od roku 1994. Pomáhame verejným inštitúciám aj súkromným organizáciám 
prinášať inovatívne myšlienky, poskytovať správne informácie pre rozhodovanie 
a navrhovať riešenia, ktoré klientom prinesú rozvoj.
www.centire.com

SARIO
SARIO (Slovenská agentúra pre rozvoj investícií a obchodu) je príspevkovou organizá-
ciou Ministerstva hospodárstva SR financovanou zo zdrojov štátneho rozpočtu. Misiou  
agentúry  je nastaviť a využiť  všetky možnosti  stimulačných prostriedkov  na  zvýšenie 
prílivu zahraničných investorov  a zároveň podporiť  slovenské  firmy pri premene na 
subjekty vysoko výkonné a úspešné na globalizovanom svetovom trhu. www.sario.sk

ISA
ISA (Združenie pre rozvoj investícií – Investment Support Association)  je združenie 
reprezentujúce skupinu renomovaných spoločností pôsobiacich na území Slov-
enskej republiky. ISA poskytuje širokú paletu služieb pre investorov v oboroch, ktoré 
umožňujú realizáciu širokej škály investičných zámerov. http://isa-association.sk/

BIC Bratislava
BIC Bratislava, s.r.o. (Business and Innovation Centre - Podnikateľské a inovačné 
centrum) bol založený v roku 1991. Našou misiou je podnikateľské a inovačné poraden-
stvo, medzinárodný technologický transfer, finančné poradenstvo, regionálny rozvoj, 
podpora rámcových programoch EÚ pre výskum, vývoj a inovácie, projektový manaž-
ment a investičné poradenstvo. www.bic.sk

Google Developers Group Košice
Google Developers Group Košice je pre študentov, developerov, učiteľov a všetkých 
ktorých zaujímajú Google technológie. http://kosice.gdg.sk

Naše združenie spolupracuje s mnohými organizáciami rôzneho zamerania 
a zapája sa do viacerých sieti partnerstiev. Snažíme sa o dlhodobú 
spoluprácu, ktorá prináša spokojnosť a pozitívne dopady pre obe strany.  
A kto patrí do siete partnerstiev?
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EEN
EEN - Enterprise Europe Network je celoeurópska iniciatíva na podporu medzinárodnej 
spolupráce slovenských organizácií so zahraničnými partnermi v komerčnej, inovačnej 
a výskumnej oblasti. www.een.sk

Bez&Dis  
Seminár Bez&Dis je určený pre záujemcov o oblasť bezpečnosti (Bez) a distribuovaných 
systémov (Dis). Vítaní sú najmä študenti, ktorí pracujú na záverečných prácach resp. 
projektoch a potrebujú pomôcť, usmerniť, či sú ochotní poradiť ostatným. Tento 
seminár je otvorený všetkým, ktorí sa chcú niečo nové dozvedieť, bez ohľadu na 
študijný odbor alebo školu. Jedným z cieľov je aj spoznať ľudí, ktorí sa venujú danej 
problematike a naštartovať možnú spoluprácu na spoločných projektoch. 

WUG
WUG je zkratka z Windows User Group. Je to združenie IT profesionálov a užívateľov 
systému Windows a iných IT technológií. WUG je dobrovoľné a neziskové združenie. Pre 
svojich členov a ďalších záujemcov organizuje pravidelné stretnutia, prednášky a labo-
ratórne cvičenia. Členskú základňu tvoria profesionáli z oblasti IT, správcovia sietí, 
študenti, či certifikovaní konzultanti so záujmom o IT technológie. www.wug.sk

ZMPS
ZMPS (Združenie mladých podnikateľov Slovenska) sa profiluje ako hlas mladých 
podnikateľov a podnikateliek, ktorý obhajuje ich záujmy v inštitúciách formujúcich 
podnikateľské prostredie v SR a vytvára mosty medzi úspešnými podnikateľmi dneška 
a zajtrajška. ZMPS bolo založené v roku 2010 ako organizácia združujúca slovenských 
podnikateľov do 40 rokov. Hlavným dôvodom vzniku bola nedostatočná pozornosť 
venovaná podpore mladej generácie podnikateľov, v ktorej je budúcnosť podnikania. 
http://zmps.sk/

Košice – Staré mesto
Srdcom mesta je mestská časť Košice-Staré Mesto s najvýznamnejšími historickými 
pamiatkami Košíc. Historické centrum mesta, ktoré je na jej území je mestskou pami-
atkovou rezerváciou najrozsiahlejšou na Slovensku. Sme hrdí, že nielen mesto Košice, 
ale aj jednotlivé mestské časti majú záujem a podporujú naše spoločné aktivity.  
www.kosice-city.sk

Košická regionálna komora SOPK
Nezávislý reprezentant trhovej ekonomiky, ktorý chráni záujmy podnikateľských sub-
jektov, podporuje ich rozvoj a expanziu v národnej, európskej a globálnej dimenzii, na-
jmä prostredníctvom ovplyvňovania tvorby podnikateľského prostredia.web.sopk.sk

Dunajský vedomostný klaster
Dunajský vedomostný klaster je dobrovoľné záujmové, na štáte i politických stranách 
nezávislé a partnerstvu otvorené záujmové združenie právnických osôb. Pri jeho for-
movaní sa dôsledne uplatňoval princíp partnerskej spolupráce.  
www.dkc-eu.com
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Predstavujeme členov

Členovia Košice IT Valley 
dnes predstavujeme:

RWE IT 
Slovakia

na školeniach sme 
spolu strávili viac ako 
12000 dní, 
vekový priemer  
je 29 rokov, 
ženy tvoria 
približne 30% našej 
spoločnosti.

Naša spoločnosť vznikla 
v apríli 2004 s názvom RWE 
Systems Slovakia. Medzi 
hlavné úlohy spoločnosti od 
začiatku patrili vývoj softvéru, 
testovanie, podpora a údržba 
IT riešení s aktívnou účasťou 
na medzinárodných projektoch 
v rámci skupiny RWE. Riešenia 
sme šili priamo na potreby 
energetických spoločnosti.

Príkladom je projekt na báze SAP 
IS-U pre komplexné zúčtovanie 
elektriny u hromadných 
zákazníkov pre energetickú 
spoločnosť STOEN vo Varšave. 
Na Slovensku sme spolupracovali 
na systéme zúčtovania spotreby 
elektrickej energie po liberalizácii 
energetického trhu pre spoločnosť 
VSE. V roku 2008 sa uskutočnila 
reštrukturalizácia a spoločnosť 
sa premenovala na RWE IT 
Slovakia. Postupne sme prijali 

nových zamestnancov a v roku 
2010 nás bolo už 220. V tom 
čase sme už realizovali množstvo 
aktivít. Založili sme napríklad 
centrum excelentnosti pre testing 
softvérových aplikácií. Aktívne 
sa zapájame do inovatívnych 
projektov skupiny RWE spojených 
s témami inteligentného bývania 
(SmartHome) a elektroáut 
(eMobility). 

Stali sme sa známymi aj ako firma, 
ktorá to „vie so SAP-om“. Rozbehli 
sme taktiež vývoj a podporu 
business aplikácií založených 
na platformách JAVA a .NET. 
Momentálne pracuje v Košiciach 
takmer 400 motivovaných 
zamestnancov, ktorí cestujú 
na projekty do desiatich krajín 
v rámci Európy. Konsolidáciu 
a ďalšie rozširovanie aktivít 
plánujeme aj v nasledujúcich 
rokoch. Strategicky chceme 
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Predstavujeme členov

posilniť tiež aktivity v regióne 
CEE. Samozrejme investujeme 
do rozvoja toho najcennejšieho 
čo máme, do našich ľudí. Získali 
sme ocenenie Via Bona 2010 
za zapájanie zamestnancov do 
dobrovoľníckych aktivít. Na druhej 
strane, tretie miesto v Recruit 
Rank Awards 2011 v kategórii 
veľkých firiem potvrdilo vysokú 
profesionalitu nášho výberového 
konania.

Naše portfólia: 

Portfólio Applications zabezpečuje 
poradenstvo, vývoj a ďalšie 
podporné IT služby, ktoré 
umožňujú plynulý chod aktivít 
našich RWE partnerov v oblastiach 
ťažby, výroby, prepravy, predaja 
a distribúcie elektrickej energie 
a plynu. Technologicky sú aplikácie 
postavené na štandardných 
riešeniach hlavne od spoločností 

SAP (napr. ERP, IS-U, CRM, 
BI, HR), ORACLE (napr. Siebel 
CRM, Forms) a Microsoft (napr. 
SharePoint, Dynamics). Kľúčovými 
programovacími jazykmi sú: ABAP, 
JAVA, .NET a PL/SQL.
Portfólio Test Center poskytuje 
služby v oblasti testovania a kvality 
pre celý RWE koncern a tým 
umožňuje prísť s primeraným 
riešením v rámci rozpočtu 
projektu a dodania požadovaného 
výsledku načas. Špecializujeme sa 
najmä na integračné, systémové 
testovanie a regresné testovanie. 
Druhým pilierom Test Centra sú 
techniky pre výkonové a záťažové 
testovanie. Našou výkladnou 
skriňou je test automatizácia, kde 
dosahujeme svetovú špičku.
Portfólio Trading Operation and 
Service Strategy poskytuje služby 
v oblasti vývoja, poradenstva 
a projektovej podpory pre rôznych 
zákazníkov. Využívané sú pritom 

moderné metódy ako Prince2 
alebo Scrum/Agile. Okrem toho 
poskytujeme tiež služby týkajúce 
sa aplikácie Endur, využívanej 
voblasti obchodovania na trhu 
s energiami. 
 

manažment

Olaf BAUMANN
Konateľ

Benedikt WILLEKE
Konateľ

spoločnosť Rwe IT 
slovakia sa stala 
spoľahlivou súčasťou 
skupiny Rwe. 
Rozhodnutie prísť do 
Košíc a poskytovať 
IT služby pre 
medzinárodný koncern 
malo určite zmysel.  

momentálne pracuje 
v Košiciach takmer 
400 motivovaných 
zamestnancov, ktorí 
cestujú na projekty do 
desiatich krajín v rámci 
európy. 
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